Taihu prospects

台湖展望

——Peri-urban Development in China: Alternatives for the Landscape of Southeast Beijing

中国城乡结合带景观多解规划:北京东南部案例

Kongjian Yu, Peter Rowe, Stephen Ervin, and Mark Mulligan Edited by Cameron Barradale and Robert W. de Miguel 俞孔坚 彼得・罗/斯蒂芬・欧文 马克・马利根 编著 卡梅伦・巴拉戴 罗伯特・米格尔 编辑

A Studio Research Report from the Harvard University Graduate School of Design Departments of Landscape Architecture and Urban Planning and Design, Spring 2011 哈佛大学设计学院 景观设计与都市规划设计系课程报告 2011年春季

中国建筑工业出版社

图书在版编目 (CIP) 数据

台湖展望——中国城乡结合带景观多解规划:北京东南部案例/俞孔坚等编著. 北京:中国建筑工业出版社,2012.8 ISBN 978-7-112-14460-0

I. ①台⋯ II. ①俞⋯ III. ①城市景观 — 景观规划 — 案例 — 北京市 IV. ① TU-856 中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2012) 第 146223 号

责任编辑:郑淮兵 杜一鸣 责任校对:张 颖 王雪竹

台湖展望

——中国城乡结合带景观多解规划:北京东南部案例

俞孔坚 彼得·罗 斯蒂芬·欧文 马克·马利根 編著 卡梅伦·巴拉戴 罗伯特·米格尔 编辑

中国建筑工业出版社出版、发行(北京西郊百万庄) 各地新华书店、建筑书店经销 北京嘉泰利德公司制版 北京盛通印刷股份有限公司印刷

开本: 889×1194毫米 1/20 印张: 4⁴/₅ 字数: 200千字 2012年8月第一版 2012年8月第一次印刷 定价: 45.00元 ISBN 978-7-112-14460-0

(22504)

版权所有 翻印必究

如有印装质量问题,可寄本社退换 (邮政编码 100037)

Taihu prospects

台湖展望

——Peri-urban Development in China: Alternatives for the Landscape of Southeast Beijing

——中国城乡结合带景观多解规划:北京东南部案例

Kongjian Yu, Peter Rowe, Stephen Ervin, and Mark Mulligan Edited by Cameron Barradale and Robert W. de Miguel 俞孔坚 彼得・罗 斯蒂芬・欧文 马克・马利根 編著 卡梅伦・巴拉戴 罗伯特・米格尔 编辑

A Studio Research Report from the Harvard University Graduate School of Design Departments of Landscape Architecture and Urban Planning and Design, Spring 2011 哈佛大学设计学院 景观设计与都市规划设计系课程报告 2011年春季

中国建筑工业出版社





Acknowledgments 鸣谢

The research of this studio would not have been possible without the generous support of the Harvard China Fund, which sponsored the travel of GSD professors and students to Beijing during February of 2011. Among the profound and rich experiences afforded by this funding were collaboration with professors, experts, and students from Peking University; meetings with Chinese planning and municipal officials; and access to the region and people of Taihuzhen. We are grateful to the Mayor of Taihu Township, Mr. Ni Decai, who had the initial inspiration to seek out alternative sustainable futures for his town; to Professors Wu Honglin and Kelly Shannon and their PKU students for their informative ideas and warm welcome; and to the office of Turenscape, which provided invaluable logistical and material support. At the GSD, Dean Mohsen Mostafavi and the departments of Landscape Architecture and Urban Planning and Design all provided essential encouragement and support: Professor Richard Forman advised us on ecological frameworks in urban contexts; Dr. Betsy Colburn spoke with us about hydrology; and doctoral candidate Jorge Colon explained nuances of informal settlement in Chinese cities. We thank Professors Joan Busquets, Alex Krieger, Rahul Mehrotra, Felipe Correa, Rafi Segal, Chris Reed, Pierre Belanger, Jane Hutton, Adrian Blackwell, and architect Douglas Voigt for the expert insights they brought to our midterm and final reviews

感谢哈佛大学中国基金会对本次设计课程研究的慷慨支持和对 2011年2月哈佛大学设计学院师生北京之行的资助。通过与北京大 学的教授、专家和学生的合作,与中国的规划和市政官员的会谈以及 台湖镇人民的帮助,我们得到了他们深刻而丰富的经验。我们感谢台 湖镇镇长倪德才,他首先提出寻找台湖镇可持续未来多解方案的想法: 感谢武弘麟教授、凯利·香农教授以及北京大学学生的建设性想法和 热情欢迎,感谢土人景观宝贵的支持和帮助。感谢哈佛设计学研究院 院长莫森·莫斯塔法维及景观设计学系、城市规划设计学系给予的鼓 励和支持,感谢理查德·福尔曼教授关于城市布局中生态框架的建议, 感谢贝齐,科尔伯恩博士关于水文状况的分析,感谢博士候选人乔 治、科隆关于中国城市棚户区的差异分析。还要感谢琼、布斯克茨教授、 亚历克斯·克里格教授、拉胡·梅罗特拉教授、费利佩·科雷亚教授、 拉菲·西格尔教授、克里斯·里德教授、皮埃尔·贝朗格教授、简·赫 顿教授、阿德里安,克莱克韦尔教授以及建筑师道格拉斯,沃伊特在 中期和最终评审时提出的专业意见。感谢《景观设计学》编辑部对本 书的校对。

Image Credits

Page 24, Bottom Left: Beijing Institute of City Planning and Design

Page 24, Bottom Right: Beijing Institute of City Planning and Design

Page 32, Bottom Left: Beijing Atlas, 1994

Page 34, Bottom Left: Beijing Institute of City Planning and Design

Page 36, Bottom Left: Beijing Institute of City Planning and Design

Page 47, Bottom: Beijing Municipal City Master Plan

All photos, unless noted otherwise, taken by the following:
Cameron Barradale, MLAUD
Andreas Viglakis, MAUD
Kongjian Yu, Professor of Landscape Architecture (Peking University)
Hyung Seung Min, MAUD
Troy Vaughn, MLA
Mark Mulligan, Adjunct Associate Professor of Architecture

The Harvard University Graduate School of Design is a leading center for education, information, and technical expertise on the built environment. Its departments of Architecture, Landscape Architecture, and Urban Planning and Design offer masters and doctoral degree programs and provide the foundation for Advanced Studies and Executive Education programs.

Copyright © 2011, The President and Fellows of Harvard College. All rights are reserved. No part may be reproduced without permission.

图片来源:

24页, 左下: 北京市城市规划设计研究院

24页, 右下: 北京市城市规划设计研究院

32页, 左下: 1994, 北京地图

34页, 左下: 北京市城市规划设计研究院

36页, 左下: 北京市城市规划设计研究院

47页,下:北京市总体规划

所有未注明的照片均来自: 卡梅伦·巴拉戴,景观设计与城市设计师 安德烈亚斯·威格拉基,建筑与城市设计师 俞孔坚,景观设计学教授(北京大学) 闵玄胜,建筑与城市设计师 特洛伊·沃恩,景观设计师 马克·马利根,建筑学副教授

哈佛大学设计学院在环境研究领域的各个方面,包括教育、信息和技术等均有着领袖地位。它的建筑系、景观设计学系和城市规划设计学系均可授予硕士和博士学位,同时提供高级进修和行政教育课程。

版权 ©2011,所有解释权归哈佛学院主席及其成员所有,未经允许,不得翻印。

Graduate School of Design Faculty

Kongjian Yu, Professor of Landscape Architecture (Peking University) Peter Rowe, R. Garbe Professor of Architecture and Urban Design Stephen Ervin, Lecturer, Director of Information Technology Mark Mulligan, Adjunct Associate Professor of Architecture Hailong Liu, Visiting Scholar (Tsinghua University) Har Ye Kan, DDesS candidate

Graduate School of Design Students

Yenlin Cheng, MLA Hana Disch, MAUD Darin Mano, MArch Fadi Masoud, MLA Hyung Seung Min, MAUD Carrie Nielson, MLA/MUP Ryder Pearce, MUP Aditya Sawant, MAUD Mark Upton, MAUD Troy Vaughn, MLA Andreas Viglakis, MAUD

Cameron Barradale, MLAUD

Peking University Students

Annelies De Niis Dongsong Deng Yuchen Du Jingsi Fang Ying Gui Yue Hou Chao Huang Yuqing Lai Panpan Li Ya Li Yingyun Lu Yan Mao Miao Nie Meilin Pan Hua Shu Liging Song Jianning Sun

Lu Sun Shu Sun Song Wang Xiaobing Wang Peichun Wen Jielina Xu Ye Yao Yuanfang Zhan Jingru Zhang Ran Zhang Tingting Zhang Zheng Zhang

哈佛大学设计学院教师

俞孔坚,景观设计学教授(北京大学) 彼得.罗,建筑和城市设计学教授 斯蒂芬·欧文,讲师,信息技术总监 马克.马利根,建筑学副教授 刘海龙,访问学者(清华大学) 简夏仪,在读设计学博士

哈佛大学设计学院学生

Cameron Barradale, MLAUD Yenlin Cheng, MLA Hana Disch, MAUD Darin Mano, MArch Fadi Masoud, MLA Hyung Seung Min, MAUD Carrie Nielson, MLA/MUP Ryder Pearce, MUP Aditya Sawant, MAUD Mark Upton, MAUD Troy Vaughn, MLA Andreas Viglakis, MAUD

北京大学学生

Annelies De Nijs 邓冬松 杜玉成 房静思 桂颖 侯跃 黄超 赖雨青 李盼盼 李雅 卢映云 毛岩 甚淼 潘梅林 舒华 宋丽青 孙建宁 孙璐 孙姝 王松 王小兵 温佩君 许洁舲 姚晔 詹圆方

张静茹

张婷婷

张然

张峥

Contents

4	Acknowledgments
8	Foreword by Joan Busquets
10	Studio Introduction
16	Beijing Regional Analysis
18	Context: China's Bohai Region
20	Beijing's Growth and Peri-urban Issues
22	"Green Wedges" in the Beijing Metropolitan Plan
24	Urban Adjacencies: Tongzhou and Yizhuang
26	Taihu Site Analysis
28	Land Use in Taihu
30	Hydrology
32	Agriculture
34	Nature Conservation
36	Economy and Demographics
38	Transportation System
40	Settlement Patterns
42	Future Prospects + Design Proposals
44	Essay: Web, Band, Network, and Field Operations:
	$Alternatives \ to \ the \ Conventions \ of \ Green \ Belts \ and \ Wedges \ in \ the \ Beijing \ Metropolitan \ Plan + \textit{by Peter Rowe}$
48	Eco-City Taihu by Ryder Pearce + Mark Upton + Troy Vaughn
58	Green Network, Green Web by Yenlin Cheng + Hana Disch + Aditya Sawant
68	Urban Landscape Connectivity by Darin Mano + Hyung Seung Min + Carrie Nelson
78	Nested Scales of Urbanization by Cameron Barradale + Fadi Masoud + Andreas Viglakis
88	Collaboration + Site Visit
94	Afterword by Kongjian Yu

目录

- 4 鸣谢
- 8 前言 琼・布斯克茨
- 10 课程简介
- 16 北京区域分析
- 18 地理背景: 中国环渤海地区
- 20 北京的城市扩张和郊区问题
- 22 北京市城市总体规划中的"绿楔"
- 24 城市邻接:通州和亦庄
- 26 台湖场地分析
- 28 台湖的土地利用
- 30 水文
- 32 农业
- 34 自然保育
- 36 经济与人口
- 38 交通系统
- 40 居住模式
- 42 前景展望和设计方案
- 44 网、带、网络和场地运营:

北京市城市总体规划中绿带和绿楔的多解方案 彼得·罗

- 48 台湖生态城 赖徳・皮尔斯、马克・厄普顿、特洛伊・沃恩
- 58 绿色网络 陈燕霖、哈娜·迪施、阿迪亚·萨瓦特
- 68 城市景观连通性 达林・马诺、闵玄胜、卡莉・尼尔森
- 78 城市化的叠加尺度 卡梅伦・巴拉戴、法蒂・马苏德、安德烈亚斯・威格拉基
- 88 合作场地参观
- 94 后记 俞孔坚

Foreword

by Joan Busquets 前言

琼 • 布斯克茨

This studio examines the urbanization and development of Taihu, a formerly rural area now being transformed by expansion along the Beijing-Tianjin axis – currently taking shape as one of the strongest axes of growth in the urban system formed around China's capital.

The studio's research serves to highlight some of the major contradictions in the frenetic development of such a dynamic urban system as that of Beijing: for example, the contrast between the model of circular ring roads and the buffer that is the second green belt of parks proposed in the city's master plan on the one hand, and the urbanizing force of the radial axis of infrastructures with the high-speed train and the expressways to Tianjin on the other (both the high-speed rail and expressways are recently built and tending to unbalance the "belt model"). Another issue is the difficulty of preserving areas of high agricultural and ecological value in the face of the new economic and urbanizing dynamic induced by this axis of infrastructures.

The research deals then with contrasts, frequently seen as unsolvable problems or conflicting conditions, that can so often be described as those that make up the Theatre of Memory, resistant to change – though it is change that guarantees their modernization and continuance. Here, the studio's research aims to reconcile contrasts by generating alternatives that show the potential of creative commitment.

A studio such as this one for Beijing serves to discover strategies that prove the opportunities of this location when the right techniques of urbanistic and environmental analysis are employed (as most of the students involved have understood), giving rise to a creative process that works simultaneously at various spatial scales and leads to thought-provoking strategies and projects that are full of innovative nuances. It is in this way that a studio of this kind can serve as a Theatre of Prophecy that offers platforms for innovative thought about proposals, in contrast with positions that are anchored merely in "Memory".

The exercise involved the participation of students from different departments within the GSD and a multidisciplinary team of teachers, ensuring broadbased monitoring of the students' work and a richer body of references and reviews. The participation of Professor Kongjian Yu from Beijing University and Professor Peter Rowe, specialist in urban development in Asia, guaranteed the students a systematic examination of the alternatives they produced. Additional instructors with experience in Asian contexts – Mark Mulligan (Department of Architecture) and Stephen Ervin (Department of Landscape Architecture) – provided continuous support for the development of the studio. The density of the work presented here is not simply a reflection of the enormous effort invested in the studio but also of the valuable experience it represented for participants.

The propositive simulation of studios, even at the territorial scale presented here, serves to validate the capacity of the "project" as a suitable instru-

本次课程探讨台湖镇的城市化和发展,目前正在形成的京津 轴线是环首都城市体系中最重要的轴线之一,北京沿京津轴线的 扩张正改变着台湖乡村地区。

课程重点研究北京动态城市系统在快速发展中产生的矛盾。一方面是环城公路与北京市城市总体规划中提出的第二道绿化隔离带模式的对照,另一方面是京津城际与京津高速辐射轴带来的城市化驱动力(目前在建高铁和高速公路使"带状模型"失衡)。另一个问题是在面对基础设施辐射轴带来的经济发展和城市化动力的同时,保护农业和生态价值高的区域十分困难。

通常被认为是无法解决的问题或博弈的现状,也可以描述为 所组成的场所记忆,使人们拒绝去改变,即使这些改变能保证现 代化和持续发展,我们将它们进行对比研究。在这里,课程的目 标是通过产生具有创新潜力的多解方案去调解这些矛盾。

从运用城市和环境分析等技术寻求论证场地发展机会的策略, 上升到一个富有创造性的过程,即同时研究不同的空间尺度,能 带来发人深省的策略和充满创新思想的方案。应用这种方法能让 课程作为产生创新思想的平台,而不是被过去的思想困住。

本次课程有来自哈佛大学设计学院不同科系的学生和多学科的师资队伍,确保能够广泛地指导学生工作和提供丰富的参考资料和意见。北京大学俞孔坚教授和亚洲城市发展研究专家彼得·罗教授的参与,保证了学生提出的各种方案得到系统的检验。其他导师,如具有亚洲研究背景的来自建筑学系的马克·马利根和来自景观设计学系的斯蒂芬·欧文教授,为课程运行提供持续的帮助。这里提到的工作不仅仅是为课程所投入的巨大努力,也代表参与人员获得的宝贵经验。

即使在这个场地尺度里,课程仍试着模拟验证以"方案"的 形式是否能作为产生各种创新方法和改善环境的合适手段,这也 是在北京研究课程中出现越来越多的一个重要的问题。 ment for generating innovative solutions and improving the environment, a vital question in the circumstances of exponential growth found in the Beijing Studio.

It is, then, a great pleasure to present the publication of this body of work with a view to launching a discussion about ways of designing the great metropolis that aspire beyond the conventional slogans currently besetting planning. This publication should be seen as a breath of fresh air and a proclamation of optimism for a more creative, responsible future.

Joan Busquets is the Martin Bucksbaum Professor of Urban Planning and Design at the Graduate School of Design.

我们很荣幸能出版这本书以期展开讨论建设大都市的方法, 有志于超越目前困扰规划的传统口号。这本书的出版可视为一缕 新鲜的空气和对更富创造性和责任感的未来的乐观宣言。

琼·布斯克茨是哈佛大学设计学院城市规划与设计系的马丁·布克鲍姆教席教授。



此为试读,需要完整PDF请访问: www.ertongbook.com





Studio Introduction 课程简介

Under the auspices of rising populations, improved material standards of living for many, and a significant enlargement of urban functions, cities in China have continued to expand into their hinterlands, often displacing agricultural production and encroaching upon natural and other conservation areas. Over the past thirty years, for instance, the population of Beijing has doubled to around 9.8 million in non-agricultural residents. 12.6 million in urban district dwellers, and probably a total of some 15.5 million counting floating (unregistered) and itinerant populations. During the same period, the built area of the city expanded close to six-fold, from roughly 310km² in 1980 to more than 1,800km² today. There has also been extensive expansion of Beijing's administrative districts – which at the moment number eighteen – in order to keep up with management issues. As development has pressed forward, significant challenges have emerged particularly towards the outer margins of the city, including environmental degradation (water shortage and water pollution, soil desertification, and poor air quality), diminution of arable land, and an erasure of associated cultural identity. In these general conditions and in many of the particulars. Beijing is not alone. Peri-urban development, with its inherent and unique mixture of urban and rural circumstances, is among the most problematic spatial conditions confronting China as it moves forward in its present round of modernization.

To investigate Chinese peri-urban development, its challenges and potentials, a group from Harvard University's Graduate School of Design undertook research in the spring of 2011 under the leadership of visiting professor Kongjian Yu and GSD professors Peter Rowe, Stephen Ervin, and Mark Mulligan, teaching assistant Har Ye Kan, and visiting scholar Hailong Liu. Twelve graduate students drawn from programs in architecture, landscape architecture, urban planning, and urban design served as primary investigators and designers. The research focused on alternative futures for the town of Taihu (Taihuzhen), situated in the Tongzhou district of southeastern Beijing, some twenty kilometers from the city center. Covering an area of approximately 36km², the town is comprised of 46 villages (of which 25 are located within our study area)., as well as spill-over urbanization from neighboring population centers, mainly on the western side of the town. Ad hoc arrangements of factories, typically as part of township-village enterprises (also not an uncommon feature of this kind of landscape in China), are often located next to the villages. As the lowest part of Beijing in elevation, the town of Taihu and its surrounding area also act as a drainage sink, the site of rich wetlands that are high in agricultural productivity, especially its lotus ponds. Much of this area was planned as a "green wedge" in Beijing's Comprehensive Plan, with road, rail, and other infrastructure rights-of-way serving today as green belts traversing through the town. In 2011, there are about 40,000 registered inhabitants in the town and an additional "floating population" of 80,000. Of this number, approximately half (or 60,000) reside within our study area, comprising 9% of the broader Tongzhou District population... though this seems likely to change in the near future. The newly opened Beijing-Tianjin High-Speed Railway traverses the site with a planned station stop (Yizhuang Station) at the center of the town, intersecting with the recently opened Yizhuang Line of the metropolitan transit system, departing from the central eastern

在人口不断增长,物质生活条件改善,城市功能显著扩大的情况下,中国城市向其周边不断扩张,经常侵占农业生产和自然及其他储备的地区。在过去的 30 年,北京市人口翻了一番,非农业人口达到 980 万、城市居民 1250 万、流动人口约 1550 万。与此同时,北京市建成区范围从 1980 年的 310 平方公里到今天超过 1800 平方公里,面积扩大了 6 倍。为了跟上管理问题,北京行政区也在外延扩张。随着发展的不断推进,给北京边缘地区带来许多巨大的挑战,包括环境恶化(水资源短缺和水污染,水土流失以及空气质量恶化)、耕地减少和文化认同感缺失,这种情况并不只发生在北京,城郊是城市与乡村环境固有和独特的混合体,其发展面临中国当前一轮的现代化中最严峻的空间条件。

为了探讨中国城郊发展、挑战和潜力,客座教授俞孔坚和 哈佛大学设计学院教授彼得·罗,斯蒂芬·欧文和马克·马利根, 助教简夏仪和访问学者刘海龙,带领哈佛设计学院一支研究队 伍于2011年春天接受研究任务。来自建筑、城市规划和城市设 计系的 12 位研究生作为主要研究人员和设计师, 研究关注台湖 镇不同的未来。台湖镇位于北京东南部的通州区, 距离市中心 大约 20 公里,面积约 36 平方公里,由 46 个村庄组成(其中 25 个位于我们的场地),来自相邻人口密集区外溢的城市化人口主 要集中于台湖镇西侧, 工厂尤其是乡镇企业位置紧邻村庄。作 为北京海拔最低处,台湖镇及其周边地区犹如排水槽,拥有丰 富湿地,特别是荷塘具有高农业生产力。北京市城市总体规划 中将台湖大部分地区划为"绿楔"的一部分,当前的道路、铁 路、公路和其他道路基础设施作为绿化带穿越城镇。2011年, 台湖镇约有4万居住人口和8万流动人口,将近一半(约6万人) 在我们研究的场地内居住,占通州区人口的9%,然而在不久的 将来人口数量很可能会改变。

新开通的京津城际横贯场地并于镇中心设有停站点(亦庄站), 与最近开通的亦庄地铁线相连,地铁线计划从北京中心东部地区 扩展延伸到台湖镇域。这些改进将大幅促进场地的城市化发展, 给农业和生态保护带来更大的压力。台湖镇出台了各种方案吸引



CONGESTED STREET WITHIN TAIHU TOWNSHIP

台湖镇拥挤的街道

side of the city and scheduled to continue on through Taihuzhen. These improvements will substantially enhance the urban-oriented accessibility of the area, bringing further pressure to bear on its use for agricultural and conservation purposes. The town authority is entertaining various schemes to attract international investment, including the construction of a 4-km² "new community" or, alternatively, a tourist-oriented and recreation-oriented townscape. In short, a number of competing claims are being brought to bear on Taihuzhen, requiring consideration and possible resolution.

Our research objectives for the study were twofold: the first was to develop a broad urban district-level proposal, involving landscape, urban and architectural strategies within the broader Beijing Metropolitan Region (and considering the relatively close proximity to neighboring Tianjin to the southeast); the second was to formulate and develop site-specific proposals within the scope of the broader district level plans that could appropriately amplify and particularize strategic dimensions and/or contextual conditions of those plans. Student participants were encouraged to adopt particular points of view, aimed at resolving competing claims in Taihuzhen. Among the targets of opportunity were 1) development intended to improve the quality of life of local residents; 2) conservation of local cultural assets and productive agricultural lands; and 3) interpretation and implementation of the "green wedge" and "greenbelt" strategy envisioned the Beijing Municipal Commission's plans.

We began with study area analysis and representation of critical development and preservation issues, including abiotic and biotic aspects of the physical environment; socio-economic factors and proposed improvements; building and landscape typologies supporting inhabitation and productive use; and likely interests and values associated with relevant position-taking and decision-making. Within socio-economic features, this included approaches to value capture, for instance, or property-rights transfers. In the domain of habitation and use, preferred typologies and evolutionary patterns of settlement have been investigated. Scenarios for administratively and politically navigating competing claims were pursued. Following an eight-day (February 18-26, 2011) field trip to explore conditions on the ground in Taihu, the initial analytical phase was followed by group proposals for district-level strategies for the Taihu study area; this phase was then followed by site-specific proposals and projects, which both illustrated details of and served as proof-of-concept for the districtlevel proposals.

国际投资,包括建设4平方公里的新社区和以旅游休闲为主导的城镇景观。总之,台湖镇的发展涌现了许多问题,需要仔细考虑和寻求可能的解决方案。

我们研究的目标是双重的:一是在大北京都市区域下(并考虑东南部相对邻近的天津)提出一个包括景观、城市和建筑策略的大城市区级方案。二是在大区级规划下制定和提出场地特定的方案,可适当地放大或注重那些规划的策略层面或环境条件。鼓励学生采取特定的观点解决台湖镇的发展问题。目标是:(1)提高当地居民的生活质量;(2)保护当地文化资产和具有生产力的农地;(3)诠释和实施北京市城市总体规划中提出的"绿楔"和"绿带"策略。

我们从场地分析和陈述关键的发展和保护问题开始,包括非生物和生物方面的物理环境、社会经济因素和改进的建议、支持居住和生产使用的建筑和景观类型与定位和决策可能相关的利益和价值观。在社会经济特征层面研究包括价值获取的方法和财产权的转让,在居住和使用层面,研究居住区的合适类型和演化模式,寻求从行政和政治上引导问题的愿景。在接下来8天(2011年2月18-26日)场地调研探查台湖的地面状况,分析的初始阶段以小组形式提出台湖研究范围的区级策略,接下来是具体场地的提议和方案,需要阐述方案细节和验证区级方案的概念。



COLLECTING AND CLEANING RUBBLE FROM A RECENTLY RAZED VILLAGE

从新拆迁的村庄收集和清理废砖